
O DRUHÉM SETKÁNÍ S DĚTMI
Tak jsme se opět setkali. A zase to bylo
prima. Sešli jsme se 6. března na
Obecním úřadě, dětí přišlo tentokrát o
něco víc. Jedna parta kreslila návrhy pro
hřiště, druhá pak vyráběla schránku
nápadů.
Nápady pro hřiště jsou zatím v šuplíku a
určitě s nimi počítáme. Vytáhneme je ve
správný čas. Ten zatím ještě nenastal.
Původní myšlenku, že se hřiště zrealizuje
v rámci revitalizace parku z jedné
dotace, nám neumožňují podmínky dané
územním plánem. Budeme hledat místo
jinde. Anežko, Michale, Jardo, Matyáši
díky za nápady pro hřiště. 
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LEDEČÁK
...občasník pro Ledečáky a přátele obce

RADOSTI A STAROSTI 
LEDECKÉHO STAROSTY
S měsícem dubnem vstoupilo do Ledec
aprílové počasí, chvíli sluníčko, chvíli
sníh. Však už se všichni brzy dočkáme.
Jak rád říkám, přichází to radostnější
období.
Prvních pár teplejších dnů se hodilo pro
opravu poruchy na kabelu veřejného
osvětlení na cestě k myslivně, máme
hotovo. Při akci „Ukliďme naši obec
Ledce“ se kromě úklidu obce podařilo
vyčistit část vyřezané a prosekané cesty
od Bellevue směrem na silnici do Přelíce,
ještě trochu dotvarovat terén a bude se
dát udržovat technikou. Zbývá osadit
lavičku a můžeme se kochat výhledem na
Šternberk. Pravda, kazí jej neutěšený
stav vily, ale třeba se blýská na lepší
časy. Když už jsem zmínil vilu Bellevue,
velice mile mne překvapilo množství
dotazů týkajících se petice za záchranu
lázeňské vily. Ve čtvrtek 6. dubna to bylo
celé procesí lidí nejen z Ledec, ale i z
okolních obcí. Všichni se stejným
zájmem, to se tak často nestává. Jelikož
chceme vilu zachovat, aktivně
komunikujeme. Celá akce má velký
dosah, už se o nás napsalo pár řádků v
tisku a s podpisy petice pomáhají i
sousedé z okolních vesnic. Tak si držme
palce. O dalším vývoji vás budeme opět
informovat.                                                                                                  
Podařilo se vysoutěžit dodavatele na
„studii parkové úpravy lázeňského parku
ve Šternberku“, páni geodeti měli
naspěch, než se park zazelená. Dále
známe dodavatele „studie
proveditelnosti rekonstrukce budovy
školy s přístavbou kulturních a
sportovních prostor“, paní architektka
Grohová se už stihla seznámit s budovou
a věřím, že nám brzy představí, jak by
mohla budova vypadat.                                                                                                
S dodavatelem výměny plynových kotlů
na obecním úřadě plánujeme vhodný
termín tak, aby co nejméně omezil
provoz úřadu.                                                                                                                           
Ani na slíbené řešení nejen bezpečnosti,
ale i chodníků a parkování na hlavní
silnici vedoucí přes obec jsme
nezapomněli, možní dodavatelé jsou
obesláni, nyní čekáme na jejich nabídky,
ze kterých co nejdříve vybereme
dodavatele. Geodetické zaměření je již
objednané, možná už jste se v obci
potkali s pány v oranžových vestách se
stativy a pruhovanými tyčemi, co
vyměřují dálnici přes obec :-).
Ač to vypadá, že se vše daří, tak i nám se
něco nepovedlo. Je to něco, co jak jsem
hned od počátku pochopil, zajímá více
Ledečáků. Jedná se o pronájem budovy
školy. Nevědomky jsem nepostupoval
přesně podle předpisů a na minulém
veřejném zastupitelstvu schválená a
následně uzavřená nájemní smlouva je
bohužel neplatná. Samotného mne to
mrzí, jelikož jsme mohli mít vyřešeno a
věnovat se dalším úkolům. Jak jsem psal
výše, od počátku volebního období je to
„velké“ téma, téma však spíše o
sympatiích a antipatiích ke stávajícímu
nájemci, nikoliv o ušlých příjmech pro
obecní rozpočet, jak by se mohlo zdát.
Jelikož však vidím věci a události v životě
spíše pozitivně, věřím, že se i toto téma 

KNIHOVNA V NOVÉM
S velkou radostí bychom rádi oznámili
našim stálým i novým čtenářům, 
že naše knihovna prošla velkou
obměnou svého knižního fondu. 
Stalo se tak díky spolupráci 
se Středočeskou vědeckou knihovnou 
v Kladně a jejím Krajským knihovnickým
centrem. Společně jsme vyřadili velké
množství starých již nečtených knih,
na které už jen sedal prach a nahradili 
je aktuálními tituly získanými z fondu.
Můžete si tak vybrat z mnoha žánrů, 
od detektivek, přes romány pro ženy,
povídky, až po romány historické 
či životopisné. Naši snahou bylo také
rozšířit nabídku knih pro děti. Najdete
zde knihy pro začínající čtenáře,
pohádky, ale i pro větší knihomoly, kteří
u nás najdou své hrdiny dobrodružných 
i zamilovaných příběhů. 
Zároveň se budeme dle možností snažit
jejich výběr dále rozšiřovat. Pro školáky
je v nabídce také zásoba klasické školní
povinné četby. Těším se na vás každé
pondělí mezi 17. a 18. hodinou.

 O. Sochůrková

VÝLET DO DIVADLA
I když bylo deštivo, vyrazili jsme ve
čtvrtek 30. března na výlet do
Kladenského divadla na představení
„Eva tropí hlouposti“.
Všichni si pochvalovali představení i
krásně zrekonstruované divadlo.
Těšíme se na další a budeme rádi, když
se přidají další občané.

D.T.

ztratí v zapomnění a nebude nás
Ledečáky rozdělovat. Nakonec mohu
být vlastně rád, že se našli odvážní
občané Ledec, kteří napsali na
Ministerstvo vnitra podnět k prošetření
mého postupu. Uzavření smlouvy bylo
neplatné, o tom není pochyb. Věc
napravím a budeme mít čistý stůl pro
další práci pro obec. Chybami se člověk
učí a starosta zvláště. 
Po obci se začaly objevovat zvěsti o
„modré dodávce“, na kterou nás
upozornili starostové okolních obcí, ve
kterých došlo k vykrádání domů, trávení
psů a kdejakým dalším nekalostem. I u
nás se objevili, nabízeli výměnu okapů a
jiné řemeslné práce, o které však nikdo
nestál, neb máme obec plnou šikovných
řemeslníků, kteří by práci zvládli, jak se
říká, levou zadní. Paní redaktorce
Kladenského deníku jsem řekl, že
Ledcečáci jsou těmto nabídkám odolní,
a tak museli odtáhnout s prázdnou,
děkuji všem za všímavost a upozornění
sousedů, když by se něco podobného
opakovalo. 
Nakonec bych chtěl poděkovat za
„tornádo“, které prošlo naší obcí a
doslova rozvířilo kulturní dění. Těch
událostí, které můžeme společně zažít,
je nepočítaně. 
Mnohé už jsou za námi, ale ještě víc nás
čeká a moc se těším, že se na nich
všichni potkáme. 
Ještě před tím se však můžeme potkat
27. dubna v 18 hodin na dalším
veřejném zastupitelstvu. 
Přeji Vám všem krásné jarní měsíce.

 Patrik Tichava

HROMADNÝ ODJEZD Z NÁVSI DO KLADENSKÉHO DIVADLA

Obdivuji vás, jak to válíte na
koloběžkách před Obecním úřadem.
Obdivuji vaši fantazii, jaké si umíte
vyrábět překážky. A moc si přeji,
abychom vám to mohli splnit.
A co se dělo u schránky nápadů? No tak
tam se sešla většinou děvčata. Natálce,
Natty, Lindě, Nele, Kláře a Adélce zdatně
sekundoval Standa. A výsledek? Ten je k
vidění u vchodu do úřadu. Zatím jsme
tam našli jen jeden obrázek od Lindy,
jinak nic. Naše děti jsou zřejmě
spokojené a nic s námi nechtějí řešit. Ale
schránka nápadů tam bude dál. Co
kdyby měl někdy někdo nějaký nápad.

M.Ž.
 

LEDECKÝ KOLÁČ
První ročník Ledeckého koláče, který
se konal v sobotu 19. března, se povedl
a bylo opravdu co ochutnávat. Obecní
úřad se proměnil v kavárnu s velmi
příjemnou atmosférou. Soutěžících se
sešlo 12 a ochutnávali jsme od míša
řezů, různých druhů koláčů, frgálu,
kremroli, jablečného tornáda až po Boží
milosti.
Nakonec vyhrály míša řezy, na druhém
místě byly koláče a třetí místo obsadil
koláč s názvem orgasmus.
Pozornost si ale odnesl každý a to
zcela zaslouženě. Všem děkujeme za
účast a už teď se těšíme se na příští
rok!

D.T.



LEDEČÁK

jezdí a modleme se, aby ceny nešly
nahoru, protože pak by Obec možná
vyšel levněji taxík. Loni obec platba
nadstandardních spojů stála přes 
180 000,-. Platbu na tento rok očekáváme
kolem 160 000,-. Obec ve svém rozpočtu
s těmito platbami počítá. Nemusíte se bát,
že by Obec chtěla dopravní obslužnost
omezovat. Musíme být ale ostražití 
a nenechat si vnutit platbu za cokoli.
Chtějme za naše peníze kvalitní služby.
Daně platíme téměř všichni a za ně máme
dostávat „zboží“ garantované státem. 
V tomto případě platíme dvakrát. Jednou
jako daňový poplatník a podruhé ještě
jednou Obec ze svého rozpočtu, který se
odvíjí od daní. To je o našich autobusech
protentokrát vše. 

 M.Ž.

VILA BELLEVUE
Snad nejaktuálnější téma posledních dnů.
Milí Ledečáci, jsem moc ráda a vážím si
toho, že vám osud vily Bellevue není
lhostejný. Ukázalo se, že jsme banda, co
se dokáže spojit a bojovat za věc, na
které nám záleží.
Nevím, jak celá záležitost dopadne.
Petice je odevzdaná, podnět na
Ministerstvo kultury k převzetí vily do
památkové péče podán, e-maily
senátorovi, poslanci Munzarovi, ministrovi
Rakušanovi, prezidentovi Pavlovi
odeslány. Media kontaktována. Co
můžeme ještě udělat? Cokoli vás
napadne, může mít smysl. Nebojte se
oslovovat a psát. Adresy jsou volně
dostupné, pište. Pište jako občané,
kterým to není jedno. Třeba to někoho
trkne. Když každý z nás napíše aspoň
jeden dopis, vzkaz, e-mail, někde se z
toho stane proud, který může zvrátit to,
co se chystá.

M.Ž.

ÚKLID LEDEC

REDAKCE JAN MAŇAS, MICHAELA ŽÁKOVÁ, PATRIK TICHAVA, KVĚTOSLAVA ŠIROKÁ, ONDŘEJ PISKAČ, BLANKA BENEŠOVÁ, JIŘÍ ŠÍMA, 
IVA BURANTOVÁ, DANA TICHAVOVÁ    KONTAKT MISTOSTAROSTA@OBEC-LEDCE.CZ   VYDAVATEL OBEC LEDCE  NÁKLAD 250 KUSŮ

KOMPOSTOVÁNÍ, PROČ DO TOHO JÍT?
Na posledním veřejném zastupitelstvu zastupitelé odsouhlasili uzavření smlouvy na
dotaci na pořízení kompostérů. Základní důvod, proč kompostovat, si můžeme
zopakovat. Ten první je nejméně vidět, ale ovlivňuje výslednou cenu svozu odpadů,
tedy ten poplatek, který jsme všichni v lednu platili. Kompostováním předcházíme
vzniku odpadu a za odpad, který nevznikne, nemusíme platit svozové firmě, která se
o náš odpad stará. V ceně za popelnici jsou započítány náklady za celý rok na svoz
všech odpadů, tedy i za svoz biologického odpadu z kontejneru u hřbitova. Když si
biologický odpad zlikvidujeme na vlastní zahrádce, ušetříme nejen za jeho likvidaci,
ale nemusíme s ním až ke hřbitovu a nakonec jej zpracujeme na vlastním záhonku. 
Na hromadě někde v koutku zahrady, kam mnozí dáváme posekanou trávu a listí,
tleje kompost rok, ale i déle. Kompostéry oproti tomu značně urychlují kompostování
a to až na polovinu potřebného času. Máte-li tedy už teď zájem o kompostér, který
vám v případě úspěchu s dotací obec zdarma předá i s návodem na správné
kompostování, neváhejte se přihlásit přímo na obecním úřadě, e-mailovou, nebo SMS
zprávou, ve které uvedete svoje jméno a číslo popisné ZN. KOMPOSTÉR.
PS: do spodní vrstvy v kompostéru jsou ideální větvičky a štěpka, tak si nějakou
schovejte z jarního stříhání ovocných stromků.

P.T.

UKLIĎME SI SVOU OBEC
Uklízecí událost byla úspěšnou akcí.
Proběhla i přes nepříznivé počasí. 
Účast pěkná, výsledek vynikající! 
O týden později však byla strouha na
návsi opět plná pokladů.
Mohl bych dlouze psát o tom, kdo za to
může, kdo koho měl lépe vychovat, ale
to nebudu.
Nebuďme lhostejní ke svému okolí a k
tomu, jak vypadá, vždyť to vypovídá
nejvíc o nás.

P.T.

DUBEN - ČAS SVÁTKŮ VELIKONOČNÍCH
Duben, čtvrtý měsíc v roce se svými 30
dny. Jeho jméno pochází ze slova „dub“.
Právě duby začínají v tomto měsíci rašit 
a kvést. Ale nejen ony, celá příroda se
začíná probouzet k životu po dlouhém
zimním odpočívání.
První dubnový den je nazýván „aprílem“.
Všichni víme, co to znamená. Každého 
z nás asi už někdy někdo „aprílem“ pěkně
nachytal.
Na sobotu 1. dubna byla vyhlášena akce -
úklid obce. Jen pár občanů zřejmě
nepokládalo výzvu za „aprílový“ žert 
a sešlo se ve stanoveném čase na hřišti.
Rozděleni do tří skupin prošli obec, 
do pytlů sebrali nějaké odpadky a po
srazu ve Šternberku společně s panem
Krupičkou, s využitím štěpkovače,
pročistili část cesty od vily Bellevue 
k silnici do Přelíce.
Hned druhý den,v neděli 2. 4. odpoledne,
se sešli dospěláci a děti na sále obecního
úřadu k velikonočnímu tvoření.

Velikonoce, svátky jara, jsou plné tradic 
a zvyků a většina lidí se do příprav na tyto
svátky nějakým způsobem zapojuje.
Tvořením ozdob ke zkrášlení příbytků,
pečením tradičních dobrot, pletením
pomlázky... A nás, členky kulturní komise,
mile překvapil zájem o společné
velikonoční tvoření na obecním úřadě.
Všechna místa u stolů byla obsazena. 
A tvořilo se s úžasným nasazením 
a v příjemné atmosféře. Všichni si domů
odnesli výrobek, který určitě 
o Velikonocích využijí. Babičky a maminky
dřevěný košíček, děti tvořily z papíru
věneček s barevně zdobenými vajíčky 
a velikonočního zajíčka.
Na konci dubna nás čeká ještě jedna
velká akce, která neodmyslitelně patří k
jaru. Pálení čarodějnic aneb svátek
Filipojakubské noci.
Věříme, že na hřiště dorazí hodně malých
i velkých čarodějnic (slet bude před
obecním úřadem).

B.B.

DOSTALI JSME Z KRAJE….
Po četných urgencích jsme konečně
obdrželi informace, které ze spojů
projíždějících naší obcí jsou hrazené
Krajem a na které přispívá Obec.
Jak už jsme psali, Kraj musí ze zákona
zajistit dostačující dopravní obslužnost.
Hradí tzv. standardní spoje. Obec pak
hradí nadstandardní. Jako tzv.
nadstandardní ve všední dny kraj určil
spoje ve směru Smečno-Slaný v časech:
10:35; 16:58; 19:09. Ve směru Slaný-
Smečno pak: 10:59; 15:36; 17:40; 20:41.
Během víkendu obec přispívá na provoz
jednoho páru spojů, který to je, dosud
nevíme.
Vážení Ledečáci, jsme o trochu
moudřejší. Buďme rádi, že autobusy 

ZÁPIS DO MŠ VE ŠTERNBERKU
Možnost nástupu do mateřské školky ve
Šternberku od 1. září 2023! 
Termín vydávání přihlášek: 3. 5. 2023
od 16,00 do 18,00 hodin. V případě
zájmu volejte: 737 910 333 
nebo 724 760 814
Kontaktní e-mail: reditel@ddledce.cz
nebo r.bongova@seznam.cz

Roman Pejša

O SETKÁNÍ SE SOUSEDY
Dne 16. 3. 2023 jsme se na našem obecním úřadě setkali se
zástupci sousedních obcí. Pozvání obdrželi starostové
Hradečna, Přelíce a Drnku. Přijeli všichni, navíc se ještě
zúčastnili místostarostové Přelíce a Ledec. Navázali jsme tak
na zavedenou tradici a budeme v ní pokračovat. Jednak je
dobré znát sousedy a jednak je dobré si promluvit o věcech,
které nás trápí. Co kdyby nás trápily stejné. Probrali jsme
silnice, platbu obce za žáka při docházce do školy ve Smečně,
rostoucí kriminalitu v okolí. My ledečtí jsme jako nováčci byli
zvědaví, jak se úřaduje u sousedů. Všichni starostové si
pochvalovali své administrativní pracovnice, bez nichž by se
neobešli, starostovat by nemohli, označili je za poklady svých
úřadů. Domluvili jsme se, že problémy a jejich řešení se
budeme snažit sdílet. Zkrátka v partě se vše líp táhne.

M.Ž.


